

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 202

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 202

1954-1955

I. Nos. 2725-2737

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 3 December 1954 to 26 January 1955*

	<i>Page</i>
No. 2725. Denmark and Federal Republic of Germany:	
Agreement (with Final Protocol and Supplementary Agreement) concerning social security. Signed at Copenhagen, on 14 August 1953	3
No. 2726. Belgium and Federal Republic of Germany:	
Exchange of notes constituting an agreement to renew the application of the Convention and Statute on the International Régime of Maritime Ports, with Protocol of Signature, signed at Geneva on 9 December 1923. Brussels, 17 and 23 November 1954	109
No. 2727. Netherlands and France:	
Exchange of notes constituting an agreement for the delivery of duplicates of looted French transferable securities. Paris, 6 March and 30 April 1954	115
No. 2728. United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East and Lebanon:	
Exchange of notes constituting an overall agreement (with annexed specific arrangement). Beirut, 26 November 1954	123
No. 2729. United Nations Children's Fund and Netherlands:	
Agreement concerning the activities of UNICEF in Netherlands New Guinea. Signed at New York, on 31 December 1954	135
No. 2730. Sweden and Norway:	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the extension through Swedish territory of a road from Kveli to Tunsjö in Norway. Stockholm, 28 January 1950	151

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 202

1954-1955

I. Nos 2725-2737

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 3 décembre 1954 au 26 janvier 1955*

	<i>Pages</i>
N° 2725. Danemark et République fédérale d'Allemagne :	
Convention sur la sécurité sociale (avec protocole final et accord complémen- taire). Signée à Copenhague, le 14 août 1953	3
N° 2726. Belgique et République fédérale d'Allemagne :	
Échange de notes constituant un accord pour consacrer la remise en vigueur de la Convention et du Statut sur le régime international des ports mari- times et du Protocole de signature, signés à Genève, le 9 décembre 1923. Bruxelles, 17 et 23 novembre 1954	109
N° 2727. Pays-Bas et France :	
Échange de notes constituant un accord concernant la délivrance de duplicata des titres spoliés de valeurs mobilières françaises. Paris, 6 mars et 30 avril 1954	115
N° 2728. Office de secours et de travaux des Nations Unies pour les réfugiés de Palestine dans le Proche-Orient et Liban :	
Échange de notes constituant un arrangement global (avec règlement annexé). Beyrouth, 26 novembre 1954.	123
N° 2729. Fonds des Nations Unies pour l'enfance et Pays-Bas :	
Accord concernant les activités du FISE en Nouvelle-Guinée néerlandaise. Signé à New-York, le 31 décembre 1954	135
N° 2730. Suède et Norvège :	
Échange de notes constituant un accord relatif au prolongement, à travers le territoire suédois, d'une route allant de Kveli à Tunsjö en Norvège. Stockholm, 28 janvier 1950	151

	<i>Page</i>
No. 2731. Sweden and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland :	
Consular Convention (with first, second and third protocols of signature and exchange of notes). Signed at Stockholm, on 14 March 1952	157
No. 2732. Sweden, Denmark, Finland, Iceland and Norway :	
Agreement concerning changes in the text of articles 2, 7 and 9 of the Convention of 6 February 1931 containing certain provisions of private international law regarding marriage, adoption and guardianship. Signed at Stockholm, on 23 March 1953	241
No. 2733. Sweden and Union of Soviet Socialist Republics :	
Agreement concerning co-operation for the saving of lives in the Baltic Sea. Signed at Moscow, on 29 September 1954	259
No. 2734. Sweden and Ethiopia :	
Agreement (with exchange of notes) for technical assistance in the field of vocational and technological education. Signed at Addis Ababa, on 13 October 1954	273
No. 2735. Belgium and United States of America :	
Agreement to facilitate interchange of patent rights and technical information for defense purposes. Signed at Brussels, on 12 October 1954	289
No. 2736. Pakistan and United States of America :	
Mutual Defence Assistance Agreement. Signed at Karachi, on 19 May 1954	301
No. 2737. Norway and France :	
Exchange of notes constituting an agreement regarding exemption from military service. Oslo, 30 November and 6 December 1954	313
 ANNEX A. <i>Ratifications, accessions, prorogations, etc., concerning treaties and international agreements registered with the Secretariat of the United Nations</i>	
No. 4. Convention on the Privileges and Immunities of the United Nations. Adopted by the General Assembly of the United Nations on 13 February 1946 :	
Accession by Burma	320

	<i>Pages</i>
N° 2731. Suède et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Convention consulaire (avec premier, deuxième et troisième protocoles de signature et échange de notes). Signée à Stockholm, le 14 mars 1952	157
N° 2732. Suède, Danemark, Finlande, Islande et Norvège :	
Accord relatif à la modification des articles 2, 7 et 9 de la Convention du 6 février 1931 contenant certaines dispositions de droit international privé sur le mariage, l'adoption et la tutelle. Signé à Stockholm, le 23 mars 1953	241
N° 2733. Suède et Union des Républiques socialistes soviétiques :	
Accord relatif à la coopération pour le sauvetage des vies humaines dans la Baltique. Signé à Moscou, le 29 septembre 1954	259
N° 2734. Suède et Éthiopie :	
Accord (avec échange de notes) relatif à l'assistance technique dans le domaine de l'enseignement professionnel et technologique. Signé à Addis-Abéba, le 13 octobre 1954	273
N° 2735. Belgique et États-Unis d'Amérique :	
Accord en vue de faciliter l'échange mutuel des brevets et des renseignements techniques dans un but de défense. Signé à Bruxelles, le 12 octobre 1954	287
N° 2736. Pakistan et États-Unis d'Amérique :	
Accord relatif à l'aide pour la défense mutuelle. Signé à Karachi, le 19 mai 1954	301
N° 2737. Norvège et France :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'exemption du service militaire. Oslo, 30 novembre et 6 décembre 1954	313
 ANNEXE A. Ratifications, adhésions, prorogations, etc., concernant des traités et accords internationaux enregistrés au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies	
N° 4. Convention sur les privilèges et immunités des Nations Unies. Approuvée par l'Assemblée générale des Nations Unies le 13 février 1946 :	
Adhésion par la Birmanie	320